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@minvws.nll; CRP (CAP) minvws.nl];

BE (EAE MEAESM @ minvwsni] i]

)
Sent: /2020 1:21:43 PM

Subject: RE: Consternatie rond vrijstelling mondkapjesplicht

Received: Fri 11/20/2020 1:21:43 PM

Ik bel zo wel even met MIND!

Groet,

Verzonden met BlackBerry Work

(www.blackberry.com)

van: [ENED EXE). (ERED) EERETEN @invws.ol>
Datum: vrijdag 20 nov. 2020 1:33 PM

E (ERED

@minvws.nl>, [ECAR

. EAE)

Onderwerp: RE: Consternatie rond vrijstelling mondkapjesplicht

Hoi EREAS e.3.,

Dank voorje heldere uitleg, goed om dit te weten. Een belpoging mislukte, dus stem even op deze manier af:
- Mijn suggestie is om MIND rechtstreeks te benaderen t.a.v. de vraag die jij stelt:

o Is steeds een constructieve partner voor ons rondom aanpak corona&ggz. Zij hebben vast suggesties.
o Hebben een sterk netwerk richting achterban (zowel qua ontvangen als verzenden info/signalen).
o MIND zit ook achter MIND Korrelatie, dus vangen ook veel eerstelijns-vragen van mensen met zorgen (hierover)

op.
- MIND stelt ook twee vragen*:

o Over de feitelijke situatie van wel/niet vrijstelling/handhaving op uitzonderingsgrond.
o Communicatie over stand van zaken: ik denk dat MIND geholpen is met een stukje inhoud, dat ze via

nieuwsbrief/social media/frontoffice kunnen verspreiden, ter geruststelling achterban/andere burgers met een

zorg hierover. Kan hen iets geboden worden, liefst vanmiddag nog?

Als je in de gelegenheid bent, dan is het fijn als jij zelf of iemand anders die hier nauw bij betrokken is, zelf contact opneemt met

MINDBE , ocEEEEE wijziinmind.nl). Mocht dat niet lukken, dan graag

handvatten over wat ik aan MIND kan communiceren (kan ook onderstaande antwoord van jou integraal zijn).

vo. EXER
*De vraag is nu dus ten eerste of er iets is veranderd ten opzichte van de consultatieversie; is mogelijk nu toch sprake van een

bewijs dat nodig is om aan te tonen dat je onder de uitzondering valt? Dat lijkt me onuitvoerbaar, want waar leg je de grens? Wie

wel, wie niet? Moeten mensen dan medische gegevens gaan delen? Verplicht bewijs of vrijwillig? Welke instructie krijgen

handhavers dan?

En de tweede vraag, of meer een verzoek, is om zo snel als mogelijk duidelijkheid richting publiek en handhavers te geven. Bij

voorkeur vanuit de Minister zelf of vanuit het departement. Wij willen daarbij uiteraard graag ondersteunen als dat nodig is.

ven: IED1. (BE) EEE mins. i>

Verzonden: vrijdag 20 november 2020 12:47

vies

| ) JIEEI @minvws.nl>;
@minvws.nl>
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Onderwerp: RE: Consternatie rond vrijstelling mondkapjesplicht

HoEEE

Je bent bij DMO aan het juiste adres. Wij zijn, samen met PDC-19, W1Z, DCo en J&V, bezig die uitzondering goed vorm te

geven. Communicatie wardt daarin cruciazl, dat toont jouw bericht ook maar weer eens aan.

Alvast een korte reactie op het punt in je mail. Er verandert wel iets nu we straks overgaan van een dringend advies naar een

verplichting. Het niet dragen van een mondkapje is strafbaar, maar er geldt een uitzondering voor mensen die dat vanwege hun

beperking of chronische ziekte niet kunnen. Dat maakt ook dat er wel een (grotere) verantwoordelijkheid bij mensen komt om

aan te tonen dat zij onder die uitzondering vallen. We willen mensen daar zo goed mogelijk over informeren, zodat zij goed
weten wat van hen verwacht wordt.

In overleg met Ieder(in) bekijken we hoe we mensen zo goed mogelijk kunnen ondersteunen bij het aantonen dat zij onder die

uitzondering vallen. Concreet betekent dat dat wij informatie gaan verstrekken met tips over hoe mensen dat kunnen doen. Een

kaartje is daarbij een hulpmiddel, maar zeker niet verplicht of de enige optie en ook niet per definitie sluitend bewijs. We willen

met cliéntenorganisaties en aanbieders bekijken of zij dat soort kaartjes kunnen verspreiden. Daarnaast willen we met input van

Ieder(in) suggesties doen over hoe mensen dat verder kunnen aantonen. Bijvoorbeeld medicatie tonen, een naaste of begeleider
bellen (kan vooral behulpzaam zijn bij mensen met een verstandelijke beperking en wellicht ook mensen met een psychische
aandoening), een bestaande brief van een behandelaar tonen die laat zien dat je in behandeling bent, etc. Als jij nog
suggesties hebt voor hoe mensen uit de GGZ-doelgroep dit kunnen aantonen, dan kunnen we die meenemen in de

voorbeelden.

Vraagstuk is nog in hoeverre mensen verplicht zijn om kenbzar te maken dat zij een beperking of ziekte hebben. J&V zit daar

heel straight in: nee, dat is niet verplicht. Je mag mensen namelijk niet verplichten medische gegevens te delen. Maar de

consequentie is wel dat als een handhaver daardoor niet aannemelijk vindt dat je onder de uitzondering valt, je een boete krijgt.
=> Daar zit spanning in, dus ik moet zeggen dat ik op voorhand nog niet goed weet hoe dat gaat uitpakken/stand gaat houden.

Als je nog aanvullende vragen hebt, laat het me weten.

Groet,

™ 06 eR VA]

t IEEE @minvws.nl
Ministerie van Volksge zondheid, Welzijn en Sport
Directie Maatschappelijke Ondersteuning
Postbus 20350, 2500 EJ Den Haag

Parnassusplein 5, 2511 VX, Den Haag

3 ES (EY) CEE ivVan: 5.1.2¢

Verzonden: vrijdag 20 november 2020 11:00

orminuws ot ERE BE. BE OE EEE
@minvws.nl>

Onderwerp: FW: Consternatie rond vrijstelling mondkapjesplicht

Urgentie: Hoog

Verzonden: vrijdag 20 november 2020 10:52

@minvws.nl>

: @minvws.nl>

Onderwerp: FW: Consternatie rond vrijstelling mondkapjesplicht

Urgentie: Hoog

HJ BEEZ]]. Over onderstaande werd ik door MIND gebeld. Heb even om advies gevraagd, t.a.v. wat de kortste
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route is om dit op de juiste plek binnen VWS aanhangig te maken.

Voor jou/jullie ter info dat dit speelt + hoor graag je suggesties als jij weet waar dit onder de aandacht gebracht moet worden.

Verzonden: vrijdag 20 november 2020 10:43

Aan:
,
EACY. (EARLY) minvws.nl>

cc: SES EAE | MIND wijziinmind.nl>

Onderwerp: Consternatie rond vrijstelling mondkapjesplicht

Hol

Zoals zojuist besproken.

Laat ik vooropstellen dat wij blij zijn met de uitzondering zoals die in de (consultatieversie) van de regeling staat: geen lastige eisen,

geen stigma.

Maar op Twitter en via andere kanalen is er in onze achterban nu enorm veel onrust ontstaan over de uitvoering en het mogelijk

toch verplicht zijn van een pasje o.i.d.. Deze onrust is met name ontstaan door de uitspraken van Minister De Jonge in de Kamer

(zie screenshot van de transcriptie hieronder). En deze onrust wordt nog verder gevoed door het feit dat er inmiddels ook

commerciéle partijen bovenop gesprongen zijn die actief onze achterban benaderen en doen voorkomen alsofje wel een pasje

nodig hebt: www.vrijstellingskaart.nl .

Onder mijn achterban ontstaan nu kampen met mensen die een pasje willen omdat dat moet, dan wel omdat er anders andere

mensen misbruik van zouden gaan maken en kampen met mensen die juist de stigmatisering als probleem zien en pertinent geen

pasje willen. En dan is er nog een groep die voornamelijk verontwaardigd is over het “feit” dat het pasje geld kost en die van

mening zijn dat de overheid pasjes kosteloos zou moeten verstrekken.

Kortom, het gaat alle kanten op en niemand weet meer of wil horen hoe het werkelijk zit.

De vraag is nu dus ten eerste of er iets is veranderd ten opzichte van de consultatieversie; is mogelijk nu toch sprake van een bewijs

dat nodig is om aan te tonen dat je onder de uitzondering valt? Dat lijkt me onuitvoerbaar, want waar leg je de grens? Wie wel, wie

niet? Moeten mensen dan medische gegevens gaan delen? Verplicht bewijs of vrijwillig? Welke instructie krijgen handhavers dan?

En de tweede vraag, of meer een verzoek, is om zo snel als mogelijk duidelijkheid richting publiek en handhavers te geven. Bij

voorkeur vanuit de Minister zelf of vanuit het departement. Wij willen daarbij uiteraard graag ondersteunen als dat nodig is.

Dank alvast!

Gr.
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all KPN NL = 14:08 C 45% @ )

@ tweedekamer.nl

De voorzitter:

Inhoudsopgave Vv

De heer Krol (Krol):

Wat nu als mensen gezondheidsproblemen hebben

en om die reden moeite hebben om een

mondkapje te dragen? Of mensen die een handicap

hebben? Zij lezen nu op de website van de overheid

dat het een dringend advies is en dat ze het niet

hoeven te dragen. Ze hoeven niet eens een bewijs

bij zich te hebben dat het zo is. Hoe gaan we met

die mensen verder?

Minister De Jonge:

Dat is een terechte vraag. Voor die mensen moeten

we ervoor zorgen dat het helder is of het voor hen

geldt. Bij de invoering van de mondkapjesplicht

komt er een uitzondering voor mensen met een

beperking of een ziekte waardoor ze niet in staat

zijn om een mondkapje te dragen of op te zetten.

Dat is met het drinaende advies ook al zo. Het aaat
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@ tweedekamer.nl

Dat 1s met het dringende advies 00K al zo. Het gaat

om mensen die er fysiek niet toe in staat zijn en

Inhoudsopgave Vv

longaandoening hebben. Het gaat ook om mensen

die er ernstig door ontregeld raken, bijvoorbeeld

mensen met een verstandelijke beperking of

mensen die afhankelijk zijn van non-verbale

communicatie, zoals liplezen. Als zo'n beperking

zichtbaar is, weet een boa dat een mondkapje niet

verplicht is. Veel beperkingen zijn echter

onzichtbaar. Een boa mag mensen wel vragen om

aan te tonen dat zij uitgezonderd zijn. Daar helpen

we hen bij. Dat doen wij samen met cliénten- en

patientenorganisaties.

De heer Krol (Krol):

Maar nu nog even om het heel helder te krijgen.

Stel dat je zo'n beperking hebt en om die reden

geen mondkapje wilt dragen. Nu kun je volstaan

met tegen de boa zeggen "sorry, maar in mijn geval

kan ik het beter niet dragen". Kan dat in de
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& tweedekamer.nl (h

RN rh -— - Cd —r

kan ik het beter niet dragen". Kan dat in de

tnalknmect nnlk 7a nf Mmnat iamand aan varklarina hii

Inhoudsopgave v

Minister De Jonge:

letsje anders. Het was tot nu toe nu namelijk wel

heel erg makkelijk: je kon het gewoon downloaden

en uitprinten. Dat geeft ook weer

handhavingsproblemen. Dat maakt het wel erg

makkelijk. Dus wij maken een kaartje dat mensen

via hun aanbieder of cliéntenorganisatie kunnen

verkrijgen, dat zij bij zich kunnen dragen en waarop

staat dat zij uitgezonderd zijn. Op zichzelf is dat

kaartje geen bewijs, maar een hulpmiddel. Wij

zullen de mensen ook informeren over andere

manieren waarop zij de uitzondering kunnen

tonen, zoals het tonen van medicatie of een

verklaring van de begeleider. Wij zullen breed

communiceren naar boa's, winkelpersoneel en ook

naar websites dat die mensen zijn uitgezonderd.



Met vriendelijke groet,

“eae Joize)size
5.1.2e

MI | Landelijk Platform

ND| Psychische Gezondheid

Stationsplein 125, 3818 LE Amersfoort

(033) ERED

(06) 5.1.2e

wijzijnmind.nl

www.mindplatform.nl
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